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Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

BR-01.0063-8-8/2009 

 

 

Protokół Nr 54/2009 

z posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury Fizycznej 

Rady Miasta Krakowa 

odbytego w dniu 28 kwietnia 2009 r. 

w sali Portretowej Urzędu Miasta Krakowa 

Pl. Wszystkich Świętych ¾ 

 

 

W posiedzeniu, któremu Przewodniczył Bartłomiej Kocurek Przewodniczący Komisji 

udział wzięli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik do nr 1 

do protokołu oraz zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu). 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek o godzinie 16.00 otworzył posiedzenie Komisji, 

powitał Członków Komisji oraz gości, po czym stwierdził quorum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Następnie Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia w brzmieniu, jak niżej, 

który został przyjęty w głosowaniu (6 głosów - „za”, 0- „przeciw”, 0 - „wstrzymujących się”). 

 

Proponowany porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie wykonania budżetu Miasta Krakowa za 2008 rok w zakresie 

merytorycznego działania Komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) reorganizacji jednostki budżetowej Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-Zachód 

w Krakowie, zmiany jej nazwy i nadania statutu oraz likwidacji jednostek 

budżetowych: Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-Południe i Zespołu Ekonomiki 

Oświaty Kraków-Wschód – druk nr 1090, 

b) przyjęcia programu aktywizacji społecznej młodzieży w Krakowie pod nazwą „Młody 

Kraków” – druk nr 1091 

c) nadania imienia szkołom wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

nr 51 – Szkole Podstawowej nr 5 oraz Gimnazjum Sportowemu nr 76, al. Kijowska 8 

– druk nr 1094, 

d) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Krakowa – druk nr 1109. 

3. Sprawy bieżące, korespondencja. 

4. Oświadczenia, komunikaty. 

 
 

Ad. 1 

Zaopiniowanie wykonania budżetu Miasta Krakowa za 2008 rok w zakresie merytorycznego 

działania Komisji 
 

 

Lesław Fijał Skarbnik Miasta Krakowa przedstawił stopień realizacji budżetu Miasta 

Krakowa za 2008 rok w zakresie merytorycznego działania Komisji, natomiast Beata Tracka 

Samborska Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji udzieliła odpowiedzi na pytania odnośnie 
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realizacji inwestycji (Szkoła Podstawowa Nr 53, sala Gimnazjum nr XXXIV, rozbudowa 

Szkoły Specjalnej  nr 16). 

Komisja w głosowaniu: 3 głosy – „za”, 0 – „przeciw”, 4 – „wstrzymujące się” pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Miasta Krakowa za 2008 rok w zakresie merytorycznego 

działania Komisji. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

wykonanie budżetu Miasta Krakowa za 2008 rok w zakresie merytorycznego działania 

Komisji (Opinia Nr 110/09 z 28.04.2009 r.) 

 

 

Ad. 2 

Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

a) reorganizacji jednostki budżetowej Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-Zachód 

w Krakowie, zmiany jej nazwy i nadania statutu oraz likwidacji jednostek 

budżetowych: Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-Południe i Zespołu 

Ekonomiki Oświaty Kraków-Wschód – druk nr 1090, 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji przypomniał, że odbyło się już I czytanie projektu 

uchwały w sprawie reorganizacji jednostki budżetowej Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-

Zachód w Krakowie, zmiany jej nazwy i nadania statutu oraz likwidacji jednostek 

budżetowych: Zespołu Ekonomiki Oświaty Kraków-Południe i Zespołu Ekonomiki Oświaty 

Kraków-Wschód wg druku nr 1090. 

Głos zabrali: 

Mirosław Gilarski chciał poznać cel takiej zmiany, oszczędności jakie się pojawią i gdzie, 

koszty jakie wynikną z tego połączenia oraz racjonalne argumenty tego przedsięwzięcia. 

Podał przykład Warszawy, gdzie jest 18 Zespołów. 

Z kolei Przewodniczący Bartłomiej Kocurek zwrócił  uwagę, ze projekt jest już po I czytaniu i 

takie pytania padły i powinny być odpowiedzi. 

W związku z powyższym Dyrektor Jan Żądło wyjaśnił, że generalnie głównym celem było 

ujednolicenie pewnych standardów obsługi Finansowej. Jego zdaniem standaryzacja jest o 

wiele lepsza, gdy jest jeden szef. Co do oszczędności – w I etapie jest zadanie. Jeżeli 

powstanie jeden Zespół to będą oszczędności – np. jeden budynek, zmniejszenie obsługi oraz 

kadry. W dalszym etapie – jeżeli zostanie wdrożony system zintegrowanego zarządzania 

oświatą – też będą oszczędności. Za rok  można mówić o następnych etapach. Co do 

Warszawy – trudno oceniać Warszawę,  taka standaryzacja ma swój sens. W Krakowie są 

dwa modele – model obsługiwany przez ZEO i model samoobsługi szkoły (zarządzanie 

szkołą przez dyrektorów) Jeżeli narzędzie jest takie samo, jeżeli system zintegrowanego 

zarządzania oświatą będzie wdrożony, to będzie jeden system. 

Zdaniem Łukasza Słoniowskiego będą śladowe oszczędności w porównaniu z poniesionymi 

kosztami. Przedstawione argumenty uznał za nieprzekonywujące, dlatego też opowiedział się, 

że będzie przeciw temu projektowi uchwały. 

Elżbieta Sieja poruszyła sprawę obsługi księgowej (teraz księgowa obsługuje od 5 do 

9 szkół). 

Zdaniem Dyrektora Jana Żądło może być tak, że jakaś szkoła zechce być samodzielna 

i będzie chciała mieć swoją księgową. 

Paweł Sularz poruszył sprawę zwolnień pracowniczych zwracając uwagę, że nie ubędzie 

szkół. Jego zdaniem cała operacja polega nie na tym, aby zminimalizować oświatę, ale polega 

na tym, aby podnieść efektywność funkcjonowania oświaty w Krakowie. Dzisiaj Dzielnice 

mają środki na remonty, a pracownicy ZEO mają wpływ na rozdział tych środków. 
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Stwierdził, że lepiej dokonać pewnego ujednolicenia. ZEO mają wpływ na kształtowanie 

projektów unijnych, dlatego też lepiej to ujednolicić. Co do sprawy spełnienia kryteriów 

funkcjonalności – pewne kroki są konieczne, ale nie należy spodziewać się grupowych 

zwolnień. 

Andrzej Ujejski Prezes ZNP wyjaśnił, że Związki Zawodowe nie mają żadnego interesu 

w tym, jakie będą skutki finansowe, czy to da efekty – może być więcej, a nie mniej 

dyrektorów, jakie będą koszty tej reorganizacji, jakie to spowoduje warunki dla pracowników 

– oszczędność w miarę pozorna. Dziwią się dlaczego na podstawie uchwały likwidowane są 

dwa ZEO, a nie wszystkie i nie tworzy się jednego. Jest uwaga odnośnie statutu (w paragrafie 

4 pkt. 12 jest: inne zadanie zlecone przez Prezydenta, a powinno być Tak: zadania poza 

wpływem. Kończąc wystąpienie poinformował, że swoją opinię wyrażą w ustawowym 

terminie. 

Łukasz Słoniowski zaproponował najpierw zrobić usamodzielnienie szkół, a potem 

reorganizację ZEO. Oszczędność będzie symboliczna, zamieszanie będzie bardzo duże. Jedno 

ZEO będzie bardziej efektywne od drugiego. Chciał wiedzieć, czy próbowano to ujednolicić. 

Elżbieta Sieja powracając do kwestii zwolnień przypomniała, że zapewniono, że ich nie 

będzie. 

Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta Miasta Krakowa ustosunkowując się 

do poruszonych kwestii wyjaśniła, że jest to sprawa polityki inwestycyjnej, to główny cel, aby 

te działania były skoncentrowane w jednym miejscu. 

Z kolei przedstawiciel ZEO Południe stwierdził, że mają pewne obawy co do tego, czy mają  

zapewniony pakiet ochronny socjalny, czy te wszystkie sprawy dotyczące ZEO były 

dyskutowane z dyrektorami placówek, czy  mogą być spokojni o zatrudnienie, bo na dzień 

dzisiejszy nie wiedzą, co dzieje się. 

Zdaniem Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka nikt nie powiedział, że ZEO są 

niepotrzebne, pozostaje sprawa konsultacji z dyrektorami. 

Biorąc pod uwagę powyższe Dyrektor Jan Żądło wyjaśnił, że kontynuacja zatrudnienia jest 

w treści. Jest to tylko przejęcie wszystkich pracowników przez nowy Zespół Ekonomiki 

Oświaty. Co do trybu przekształcenia – wynika on ze spraw organizacyjnych. Z przyczyn 

czysto  organizacyjnych wybierają ZEO, który leży w miarę centralnie. Proces reorganizacji 

zawsze jest uzgadniany z dyrektorami ZEO i dyrektorami placówek oświatowych. 

W uzupełnieniu wypowiedzi Dyrektora Żądło, Elżbieta Lęcznarowicz Zastępca Prezydenta 

Miasta Krakowa poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniach z dyrektorami ZEO, byli oni 

konsultantami i była im przedstawiona prośba o rozmowy z pracownikami. 

Komisja w głosowaniu: 4 głosy – „za pozytywną opinią”, 4 – „przeciw” nie zaopiniowała 

przedmiotowego projektu uchwały wg druku nr 1090 z uwagi na to, że projekt ten nie 

uzyskał wymaganej większości. 

 

 

b) przyjęcia programu aktywizacji społecznej młodzieży w Krakowie pod nazwą 

„Młody Kraków” – druk nr 1091 

 

Tomasz Tulaczyński pracownik Referatu ds. młodzieży omówił projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia programu aktywizacji społecznej młodzieży w Krakowie pod nazwą „Młody 

Kraków” wg druku nr 1091 zwracając uwagę, że program ten jest kontynuacją programu 

z 1999 r., który składa się z 3 segmentów, po czym przedstawił poszczególne segmenty 

projektu. 

Ponadto, w związku ze zwrócona uwagą Przewodniczącego Bartłomieja Kocurka na fakt, 

że program ten został przedstawiony 3 dni przed tym, jak grupa Radnych przygotowała 
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projekt uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Krakowa, wyjaśnił, 

że „Młody Kraków” był od dawna przygotowany. 

Komisja w głosowaniu: 6 głosów – „za”, o – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1091. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu aktywizacji społecznej młodzieży w 

Krakowie pod nazwą „Młody Kraków” – druk nr 1091 (Opinia Nr 111/09 z 28.04.09 r.). 

 

 

c) nadania imienia szkołom wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących 

nr 51 – Szkole Podstawowej nr 5 oraz Gimnazjum Sportowemu nr 76, 

al. Kijowska 8 – druk nr 1094 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały w sprawie nadania imienia 

szkołom wchodzącym w skład Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 51 – Szkole 

Podstawowej nr 5 oraz Gimnazjum Sportowemu nr 76, al. Kijowska 8 wg druku nr 1094. 

Komisja w głosowaniu: 6 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr  1094. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie nadania imienia szkołom wchodzącym w skład Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących nr 51 – Szkole Podstawowej nr 5 oraz Gimnazjum 

Sportowemu nr 76, al. Kijowska 8 – druk nr 1094 (Opinia Nr 112/2009 z 28.04.2009 r.). 

 

 

d) regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Miasta Krakowa – druk nr 1109 

 

Jan Żądło Dyrektor Wydziału Edukacji omówił projekt uchwały w sprawie regulaminu 

udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Miasta Krakowa –wg druku nr 1109 zwracając uwagę na istotne zmiany. 

Komisja w głosowaniu: 6 głosów – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały wg druku nr 1109. 

Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta Krakowa – druk nr 1109 
(Opinia Nr 113/2009 z 28.04.2009 r.). 

 

 

Ad. 3 

Sprawy bieżące, korespondencja 
 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek przedstawił bieżącą korespondencję, a to: 

 

- pismo Samorządu Uczniowskiego VIII Liceum Ogólnokształcącego w Krakowie 

zawierające prośbę o wznowienie prac modernizacyjno-budowlanych obiektu sportowego na 

terenie przy ul. Grzegórzeckie 24 w Krakowie. 

Beata Tracka Samborska Zastępca Dyrektora Wydziału Edukacji udzieliła informacji 

w przedmiotowej sprawie zwracając uwagę, że aktualnie toczy się postępowanie między 

Miastem a jednostką, która miała realizować zadanie. 
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- pismo Dyrekcji Młodzieżowego Domu Kultury im. K. I. Gałczyńskiego zawierające 

zaproszenie dla Członków Komisji do udziału w spotkaniu z uczestnikami projektu 

edukacyjnego dla szkół podstawowych – „Uczeń” – „Obywatel”, poświęconego strukturom 

i historii samorządu krakowskiego. 

Ustalono, że zaproszenie zostanie przekazane Członkom Komisji do skrytek. 

 

- pismo od nauczycieli Gimnazjum Nr 74 Zespołu Szkół Ogólnokształcących Integracyjnych 

Nr 6 os. Na Stoku 52 zawierające prośbę o dofinansowanie ekspedycji naukowej młodzieży 

do Chin w celu obserwacji całkowitego zaćmienia słońca. 

Ustalono, ze przedmiotowe pismo zostanie przekazane do Prezydenta Miasta Krakowa. 

 

Z kolei Wojciech Hausner poruszył sprawę wymiany stolarki okiennej w XII Liceum 

Ogólnokształcącym, natomiast Bartłomiej Garda chciał wiedzieć, czy coś dzieje się z uchwałą 

w związku z racjonalnym żywieniem oraz czy są wyniki ankietowania, jeżeli chodzi o jakość 

przedszkoli. 

Uzyskał wyjaśnienie od Dyrektora Żądło, że nad tym pracuje Zespól. 

 

Przewodniczący Bartłomiej Kocurek zwrócił uwagę na sprawę ustalenia „Harmonogramu 

posiedzeń Komisji edukacji i Kultury Fizycznej Rady Miasta Krakowa na II półrocze 2009 

roku” proponując, aby był to wtorek (jak dotychczas) przed sesją oraz godz. 16.00. 

 

 

Ad. 4 

Oświadczenia, komunikaty 

 

Brak. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 17.25 zamknął 

posiedzenie. 

 

 
 

 

Przewodniczył: 

         Przewodniczący Komisji 

Bartłomiej Kocurek 
 

 

Protokołowała: 

 

Zofia Majka 

 

 

 

 


